
PROTO KÓ Ł  NrXXXVIII/2017 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 27 pa ździernika 2017 r. 

Stan radnych .....................................15 
Obecnych na sesji 	 14 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 

Ad. 1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
otwarcia XXXVIII/2017 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady - Pani 
Anna Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Pani ą  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Jana Bronowickiego - Radnego Rady Powiatu w Świdwinie 
- Pana Ryszarda Miedzika - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Boles ława Helwiga - Kierownika Sekcji Technicznej PZD w Swidwinie 
- Pana Rafała Terleckiego - Prezesa Gminnego Zak ładu Gospodarki Komunalnej w Swidwinie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Bierzwnicy 
- Panią  Ewę  Kondracką  - Wicedyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Lekowie 
- Panią  Dorotę  Adamiak - Kierownik Ref. OPiPF UG Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Kierownika Referatu KSiZ UG Swidwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Referatu ROSiGK UG Swidwin 

Na podstawie listy obecno ści stwierdzono quorum do podj ęcia prawomocnych uchwa ł . 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr XXXVII/2017 z dnia 29.09.2017 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi do protoko łu. Radni w głosowaniu j awnym przy] ę li 
protokó ł  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 14. 

Ad. 3. PRZYJECIE PORZArDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany by ł  w 
zaproszeniach na Sesj ę . Przewodnicząca poinformowa ła, że zachodzi konieczno ść  wycofania z 
porządku obrad dwóch projektów uchwa ł  tj. w sprawie stwierdzenia przekszta łcenia Zespo łu 
Szkół  w Lekowie w ośmioletnią  Publiczną  Szkołę  Podstawową  im. Ziemi Świdwińskiej w 
Lekowie oraz w sprawie stwierdzenia przekszta łcenia Zespo łu Szkół  w Bierzwnicy w 
ośmioletnią  Publiczną  Szkołę  Podstawową  w Bierzwnicy. Projekty te wymagaj ą  jeszcze 
dopracowania i poprawek. Radni nie wnie ś li sprzeciwu do zmiany porz ądku obrad. Wobec braku 
uwag Przewodnicz ąca stwierdzi ła, że zmieniony porządek obrad jest porządkiem 
obowiązuj ącym. 
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Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z funkcjonowania o światy na terenie gminy Swidwin za rok szkolny 
2016/2017. 
5. Dyskusja. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Czas dla samorządów. 
8. Sprawozdanie Przewodnicz ących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z prac w okresie 
między sesjami. 
9. Podj ęcie uchwał : 

1) uchylaj ąca uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody na zamianę  nieruchomo ści w 
Swidwinku; 

2) w sprawie wyrażenia zgody na zamian ę  nieruchomo ści w Swidwinku; 
3) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odp łatnej służebno ści przesy łu na rzecz 

Energa Operator Spó łki Akcyjnej Oddzia ł  Koszalin; 
4) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odp łatnej służebno ści gruntowej przejazdu i 

przechodu; 
5) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie nieodp łatnej służebno ści gruntowej 

przejazdu i przechodu; 
6) w sprawie zatwierdzenia realizacji projektu oraz wniesienia wk ładu własnego do projektu 

pt. Akademia Aktywno ści: „Podążaj ąc za zmianami" o numerze RPZP.07.01.00-32-
K7 16/17 wspó łfinansowanego przez Uni ę  Europejską  w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020; 

7) w sprawie przystąpienia Gminy Swidwin do Stowarzyszenia pn. Stowarzyszenie 
Rozwoju Innowacyjności Energetycznej z siedzib ą  w Swidwinie; 

8) w sprawie okre ś lenia stawek podatku od nieruchomo ści; 
9) w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2017. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 

Ad. 4. SPRAWOZDANIE Z FUNKCJONOWANIA O ŚWIATY NA TERENIE GMINY 
ŚWIDWIN ZA ROK SZKOLNY 2016/2017 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie głosu Kierownik Referatu 
Oświaty, Promocji i Pozyskiwania Srodków Finansowych UG Świdwin Panią  Dorotę  
Adamiak. 

Pani Dorota Adamiak przedstawi ła sprawozdanie z funkcjonowania o światy za rok szkolny 
2016/2017. 

Na terenie gminy od I wrze śnia 2017 r. funkcjonuj ą  następuj ące szkoły: 
- Publiczna Szko ła Podstawowa im. Ziemi Swidwi ńskiej w Lekowie, w skład której wchodzi 
Publiczna Szko ła Podstawowa im. Ziemi Swidwi ńskiej w Lekowie Szko ła Filialna w Oparznie 
- Publiczna Szko ła Podstawowa w Bierzwnicy 
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Obowiązek szkolny dla porównania w roku szkolnym 2016/2017 I 2017/2018 

Szkola Rok szkolny 
2016/2017 

Rok szkolny 
2017/2018 

Szkoła Podstawowa w Lekowie 135 uczniów 170 uczniów 
Gimnazjum w Lekowie 81 uczniów 50 uczniów 
Szko ła Filialna w Oparznie 60 uczniów 66 uczniów 
Szkoła Podstawowa w Bierzwnicy 91 uczniów 125 uczniów 
Gimnazjum w Bierzwnicy 39 uczniów 24 uczniów 

Zatrudnienie pracowników w roku szkolnym 20 16/2017 i 2017/2018 

Szko ła Rok szkolny 2016/2017 Rok szkolny 2017/2018 

Publiczna Szko ła Podstawowa 22 pracowników 21 pracowników 
im. Ziemi Swidwińskiej pedagogicznych, pedagogicznych, 
w Lekowie 13 pracowników administracji 13 pracowników 

i obsługi niepedagogicznych 
Publiczna Szko ła Podstawowa 13 pracowników 14 pracowników 
im. Ziemi Swidwińskiej pedagogicznych, pedagogicznych, 
w Lekowie Szko ła Filialna w 4 pracowników obs ługi 4 pracowników 
Oparznie  niepedagogicznych 
Publiczna Szko ła Podstawowa w 15 pracowników 18 pracowników 
Bierzwnicy pedagogicznych, pedagogicznych, 

9 pracowników administracji i 10 pracowników 
obsługi 1  niepedagogicznych 

Liczba uczniów dojeżdżaj ących w roku szkolnym 2016/2017 i 201712018 

Szko ła Rok szkolny 2016/2017 Rok szkolny 2017/2018 

Publiczna Szko ła Podstawowa 176 uczniów 158 uczniów 
im. Ziemi Swidwińskiej 
w Lekowie  
Publiczna Szko ła Podstawowa 50 uczniów 47 uczniów 
im. Ziemi Swidwińskiej 
w Lekowie Szko ła Filialna w 
Oparznie  
Publiczna Szko ła Podstawowa w 101 uczniów 85 uczniów 
Bierzwnicy  



Wyniki egzaminu gimnazjalnego w roku szkolnym 2016/2017 

SZKOŁA PRZEDMIOTY 2016/2017 GMINA WOJ. 
ŚWID WIN ZACHODNIOP. 

Język polski 74 5 15 58,61 65,97 
Historia i WOS 60,78 52 9 36 55,87 
Matematyka 42 528 40 5 95 43,21 
Przedmioty przyrodnicze Publiczne 

Gimnazjum (geografia, biologia, 52 5 35 44,98 49 544 
w Bierzwnicy fizyka, chemia)  

Język angielski 67 5 9/60,6 611) 33/60,64 66,43/53,98 
podst./roz.  
Język niemiecki - 52,35/16,35 - 
podst./roz.  
Język polski 51,23 58,61 65 5 97 
Historia i WOS 48,43 52,3 6 55 5 87 
Matematyka 40,33 40,95 43 5 21 Publiczne 

Gimnazjum Przedmioty przyrodnicze 
im. Ziemi (geografia, biologia, 41 ,53  44,98 49,44 

Swidwińskiej fizyka, chemia)  
Język angielski 54,23 61,33/60,64 66 943/53,98 w Lekowie 
podst./roz.  
Język niemiecki 52,35 52 5 35/16,35 - 
podst./roz.  

Szko ły piszą  i realizuj ą  programy naprawcze i miejmy nadzieje, że te wyniki w przysz łości 
poprawią  się . 

Osiągnięcia i sukcesy uczniów, w tym sportowe w roku szkolnym 2016/2017: 

Publiczna Szko ła Podstawowa im. Ziemi Świdwińskiej w Lekowie 

Największy sukces na szczeblu wojewódzkim: III miejsce w XXII Koszali ńskim Konkursie 
Piosenki i Poezji Lwowskiej dla ucz. Michaliny Tabaszewskiej 
Udział  w Półfinałach Mistrzostw Województwa w Pi łce Nożnej Dziewcząt 

Publiczna Szko ła Podstawowa im. Ziemi Świdwińskiej w Lekowie Szko ła Filialna w Oparznie 

Największy sukces na szczeblu powiatowym: II miejsce w Powiecie w Turnieju Bezpiecze ństwo 
w Ruchu Drogowym 

Publiczna Szko ła Podstawowa w Bierzwnic 

II i III miejsce w Ogólnopolskim Turnieju Wiedzy Po żarniczej-kat. Gimnazjum 
VI miejsce - Ogólnopolski Turniej Pi łki Ręcznej Dziewcząt w Swidwinie- gimnazjum 
Udział  w Wojewódzkim Przegl ądzie Piosenki Dziecięcej w Szczecinie 

Wspólorganizacja imprez gminnych 

Publiczna Szko ła Podstawowa im. Ziemi Świdwińskiej w Lekowie 
- współorganizator Jase łek dla mieszkańców gminy - SOK 
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- organizacja Gminnego Konkursu J ęzyka Angielskiego „English Master" 
- organizacja Powiatowego Konkursu Tanecznego „We Can Dance" 

Publiczna Szko ła Podstawowa im. Ziemi Świdwińskiej w Lekowie Szko ła Filialna w Oparznie 
- Gminny Przegl ąd Teatralny 
- Gminny Konkurs Ortograficzny 
- Gminny Turniej BRD 

Publiczna Szko ła Podstawowa w Bierzwnicy 
- współorganizator Gminnego Konkursu Ortograficznego „Mistrz Ortografii" 
- udział  w Dożynkach gminnych 
- wspó łorganizator Jase łek dla mieszkańców gminy - SOK 
- zorganizowanie II Ogólnopolskiego Turnieju Pi łki Ręcznej Dziewcząt w Swidwinie 
- wspó łorganizator uroczysto ści z okazji DEN, Dnia Pracownika Socjalnego - przygotowanie 
występu z udziałem zespołu dziecięcego „Jagody" 

Wszystkie szko ły uczestniczy ły w obchodach i przygotowa ły piękny program artystyczny z 
okazji 25-1ecia Gminy Swidwin. 

Szkoły w roku szkolnym 2016/2017 realizowa ły bardzo dużo projektów m. in.: Nie pal przy 
mnie proszę , Trzymaj form ę , Mały Kucharz, Szklanka Mleka, Owoce i warzywa w szkole, 
Czyste powietrze wokó ł  nas, Znajdź  właściwe rozwi ązanie, Zachowaj Trze źwy umysł , 
Cybernauci, Klub Bezpiecznego Puchatka, Sniadanie daje moc, Porcja Pozytywnej energii. 

Szko ły w roku szkolnym 2016/2017 organizowa ły wiele wycieczek, wyjazdów edukacyjnych, 
dydaktycznych i innych 

Szko ła Wyjazdy Wyjazdy Wyjazdy inne Wyjazdy do 
edukacyjne turystyczne sportowe  stomatologa 

Zespół  Szkół  9 10 22 21 6 
w Lekowie  
Szko ła Filialna 4 1 3 2 6 
w Oparznie  
Zespół  Szkó ł  5 7-rajdy 12/1 rajd 6 
w Bierzwnicy  PTTK rowerowy  

Ad. 5. DYSKUSJA 

Brak dyskusji. 

Ad. 6. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, czy to prawda że gmina razem z opiek ą  społeczną  będzie 
remontować  prywatne mieszkanie? 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała o sytuacj ę  przystanku w Bystrzynce, czy Wójt podj ął  decyzj ę  
odno śnie remontu bądź  likwidacji tego przystanku oraz czy zosta ło napisane pismo do powiatu 
w sprawie chodnika tej cz ęści, która pozosta ła do ułożenia we wsi Niemierzyno? 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zadała pytanie będące kontynuacj ą  pytania z 
poprzedniej Sesji Rady Gminy, gdzie prosi ła o podj ęcie działań  w celu budowy chodnika w 



nowym Świdwinku. Wtedy ta pro śba była skierowana do radnych powiatowych i Wójta o 
współpracę  i podj ęcie działań . Następnie zapytała o pismo, które Wójt miał  skierować  do 
powiatu, a w którym mia ły być  wykazane plany co do budowy chodników b ądź  utwardzeń  
poboczy przy drogach powiatowych na terenie gminy. 
Przewodnicząca Rady poprosi ła też  Wójta, radnych powiatowych oraz przedstawiciela PZD o 
podj ęcie działań  w sprawie drogi powiatowej w miejscowo ści Swidwinek, między osiedlem 
wojskowym a Swidwinkiem w stron ę  Kluczkowa. Obecnie jest mokro i droga po raz kolejny 
staje si ę  nie do użytku. 

Ad. 7. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pan Andrzej Żubert, So łtys solectwa Świdwinek potwierdzi ł  słowa Przewodniczącej Rady 
odnoszące się  do stanu drogi powiatowej łączącej Osiedle Wojskowe ze Swidwinkiem. Doda ł , 
że ludzie chc ąc przejecha ć  tą  drogą, omijaj ąc dziury, jeżdżą  po polach, przez co droga si ę  
poszerza. 
Sołtys poinformował , że zg łaszał  na jednej z Sesji konieczno ść  wycięcia drzew w Swidwinku 
przy wyjeździe ko ło krzyża w prawo, w stron ę  Ferroplastu. So łtys zauważył , że zostały jednak 
oznaczone drzewa po lewej stronie. Poprosi ł , by usunąć  drzewa znajduj ące się  po prawej stronie. 
Następnie So łtys podzi ękował  Panu Zbigniewowi Rybickiemu właścicielowi firmy Ferroplast w 
Świdwinku za dwie tablice og łoszeniowe dla so łectwa. 

Pan Adam Kępa, So łtys so łectwa K łuczkowo zauważył , że wiosną  był  robiony przegl ąd dróg 
gminnych. Minęło już  pół  roku, a nic do tej pory nie zostało zrobione. Sołtys zapyta ł , kiedy te 
drogi będą  robione, bo ludzie podatek p łacą, anie maj ą  jak przejechać? 

PRZERWA 10.20-10.30 

Ad. 8. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY GMINY ORAZ 
WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Pan Tomasz Martu ł  - Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ł , że w dniu 05.10.2017 r. odby ło się  
posiedzenie Komisji Rolnictwa. Omówione zosta ły tematy dotycz ące zmian w systemie 
gospodarowania odpadami komunalnymi oraz ocena stanu i ochrony środowiska na terenie 
Gminy Swidwin. 

Pan Piotr Sieradzki - Przewodniczący Komisji O światy, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych poinformowa ł , że w dniu 16.10.2017 r. odby ło się  posiedzenie Komisji O światy, na 
którym przedstawione zosta ło sprawozdanie z funkcjonowania o światy na terenie Gminy 
Swidwin za rok 2016/2017 oraz rozmawiano o opiece medycznej na terenie gminy. 

Pani Iwona Piotrowicz - Przewodnicz ąca Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, 
Handlu, Usług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej poinformowa ła, że w dniu 12.10.2017 r. odby ło 
się  posiedzenie Komisji Budżetowej, na którym Skarbnik Gminy przedstawi ła realizacj ę  
wpływów podatkowych, zobowi ązań  podatkowych oraz opłat lokalnych od osób prawnych i 
fizycznych za I pó łrocze 2017 r., natomiast Kierownik GOPS przedstawi ła problem lokalowy 
ośrodka pomocy społecznej oraz propozycj ę  jego rozwiązania. 

Pani Agnieszka Tokarska - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że w dniu 
19.10.2017 r. Komisja Rewizyjna analizowa ła wykonanie budżetu Gminy Swidwin za 1 pó łrocze 



2017 r. oraz wydatki Urz ędu Gminy Świdwin za III kwarta ł  2017 r. W dniu 20.10.2017 r. 
Komisja Rewizyjna dokona ła kontroli świadczeń  udzielanych podopiecznym SDS w 
Klępczewie. 

Pani Anna Olejniczak - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowa ła, że w okresie 
międzysesyjnym Rada obradowała na posiedzeniu wspólnym w dniu 19.10.2017 r. po raz 
kolejny i bardziej szczegó łowo przedstawione zosta ły informacje na temat Swidwi ńskiego 
Klastra Rozwoju Odnawialnych Zróde ł  Energii i Efektywno ści Energetycznej ,  oraz rozmawiano 
po raz kolejny o funkcjonowaniu Związku Powiatowo-Gminnego Powiatu Swidwi ńskiego na 
rzecz transportu publicznego, przedstawione zosta ły propozycje stawek podatków lokalnych na 
2018 r., omówione zostały projekty uchwał  na dzisiejszą  Sesj ę  Rady Gminy. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalno ści w okresie mi ędzy sesjami: 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Promocji i Pozyskiwania Środków 
Finansowych w bieżącym okresie: 

- wykonano sprawozdanie do Kuratorium O światy w Szczecinie dotyczące danych do 
Systemu Informacji O światowej wg stanu na 30.09.2017 r. 

- opracowano projekt wydatków do bud żetu na 2018 r. 
- przygotowano i zorganizowano uroczysto ść  rozdania Nagród Wita Gminy Świdwin dla 

dyrektorów i nauczycieli z terenu gminy Swidwin z okazji Dnia Edukacji Narodowej 
- trwaj ą  prace dotycz ące realizacji Kontraktu Samorz ądowego pn. „Wsparcie edukacyjne 

uczniów szkó ł  podstawowych i gimnazjalnych z terenu gminy Swidwin" 
- przygotowano zapytanie ofertowe dotycz ące prowadzenia zaj ęć  specjalistycznych w 

szko łach na terenie gminy Swidwin (dzia łanie w ramach Kontraktu Samorz ądowego) 
- udział  w spotkaniu na temat prowadzenia zaj ęć  w szkołach w ramach projektu pn. 

„Bankowcy dla Edukacji"; organizatorem projektu jest Warszawski Instytut Bankowo ści; 
zaj ęcia w szkole prowadzone b ędą  przez wolontariuszy-ekspertów finansowych w 
ramach godzin podstawy programowej; 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej w 
bieżącym okresie: 

- wydane zostały zezwolenia na usunięcie 3 sztuk drzew; 
- wydano 15 za świadczeń  z planu zagospodarowania przestrzennego i 5 zaświadczeń  dla 

rolników o wielko ści gospodarstwa; 
- wydano 3 decyzje zatwierdzaj ące podział  nieruchomości oraz wydano 2 postanowienia 

opiniujące podział  nieruchomo ści; 
- odbywa się  szacowanie szkód w uprawach spowodowanych przez deszcze nawalne i 

wichury; 
- w dniu 26.10.2017 r. og łoszono przetarg na „ Świadczenie us ług w zakresie odbioru 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomo ści zamieszkałych na terenie gminy 
Swidwin". Otwarcie przetargu: 16.11.2017 r. 

- przygotowano projekt „.Programu opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 2018 roku"; projekt przes łano do 
zaopiniowania przez Powiatowego Lekarza Weterynarii w Swidwinie, Towarzystwo 
Opieki nad Zwierzętami w Swidwinie oraz kó ł  łowieckich; w listopadzie Program 
zostanie przedstawiony radnym na komisjach; 

- wyłapano 2 bezdomne psy w Lekowie i S ławie; 
- wszczęto postępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach 

zgody na realizacj ę  przedsięwzięcia pn. „Budowa trzech hal (2 magazynowych i jednej 
do budowy naczep) i utwardzenie dzia łek nr 316, 317 i 318/4 obręb Swidwinek" 



- w trakcie zbiórki odpadów wielkogabarytowych w dniu 30.09.2017 r. zebrano 28,84 ton 
odpadów; natomiast zu żytą  odzież  można oddawać  w Punkcie Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych w Wardyniu Górnym lub wystawiać  zapakowaną  w worki 
podczas zbiórki odpadów wielkogabarytowych; od przysz łego roku zbiórka odpadów 
wielkogabarytowych odbywa ć  się  będzie raz na kwarta ł ; 

- w dniu 24.10.2017 r. Gmina podpisa ła dwa akty notarialne; jeden na nabycie prawa 
użytkowania wieczystego dzia łki rolnej w Niemierzynie z przeznaczeniem na budow ę  
przepompowni, drugi na sprzeda ż  nieruchomo ści w Rusinowie (punkt felczerski) za 
kwotę  52.800 zł ; 

- podpisano umowę  na 3-1etni ą  dzierżawę  części działki w Krosinie tj. cz ęść  placu 
targowego; 

- opublikowano przetarg ograniczony dla rolników indywidualnych na dzier żawę  działki nr 
205 i działki nr 237 w Be łtnie; 

- w związku z aktualizacj ą  opłaty rocznej za użytkowanie wieczyste zlecono dla 
rzeczoznawcy maj ątkowego wycenę  gruntów po łożonych w Swidwinie przy ul. 
Spółdzielczej 

Zadania realizowane przez Referat Kultury, Sportu i Zdrowia w bie żącym okresie: 
- dowóz uczniów z terenu gminy Swidwin do szkó ł  specjalnych w S ławoborzu i Świdwinie 
- dowóz pensjonariuszy do Środowiskowego Domu Samopomocy w Kl ępczewie; 
- bieżąca obs ługa świetlic gminnych (zaopatrzenie w opa ł , drobne naprawy); 
- rozliczono dotacj ę  w ramach Konkursu Marsza łka Województwa Zachodniopomorskiego 

„Granty so łeckie 2017", pn. Wymiana stolarki okiennej i drzwiowej w świetlicy wiejskiej 
w Ząbrowie - 10.000 z ł ; 

- realizacja zadania w ramach Konkursu Marsza łka Województwa Zachodniopomorskiego 
„Granty so łeckie 2017" pn. Renowacja świetlicy wiejskiej w Starym Przybys ławiu - 
8.120 zł ; 

- złożono uzupe łnienia do wniosku dotycz ącego budowy placu rekreacyjno-sportowego 
wraz z budową  boiska wielofunkcyjnego w Bierzwnicy; termin podpisania umowy 
wyznaczono na dzie ń  30.10.2017 r.; wysoko ść  dofinansowania PROW - 283.128,00 tj. 
63,63 % całości inwestycji; 

- podpisano umowę  pomiędzy Gminą  Świdwin, Starostwem Powiatowym w Swidwinie i 
Państwowym Funduszem Rehabilitacji Osób Niepe łnosprawnych na zakup mikrobusa 
przystosowanego do przewozu osób niepe łnosprawnych; dofinansowanie do 70% 
warto ści zakupu pojazdu - maksymalnie 80.000 z ł ; 

- odby ło się  spotkanie z przedstawicielami Fundacji „Odzew" w sprawie projektu 
dotyczącego „Monitoringu dzia łań  jednostek administracji rz ądowej i samorządowej w 
województwie zachodniopomorskim, w kontek ście realizacji praw osób z 
niepełnosprawnościami i dostosowania postanowie ń  Konwencji ONZ o prawach osób 
niepełnosprawnych" 

- trwa realizacja zadania w ramach Programu Powszechnej Nauki P ływania „Umiem 
pływać  „ narok 2017; 

- przygotowanie wraz z UKS Rega Bierzwnica Jesiennego Turnieju Pi łki Ręcznej 
Dziewcząt o Puchar Wójta Gminy Swidwin w Hali Sportowej w Lekowie w dniu 
28.10.20 17 r. o godz. 9.00; 

Zadania realizowane z zakresu budownictwa i zamówie ń  publicznych w bieżącym 
okresie: 

- w dniu 26.10.2017r. odby ło się  otwarcie ofert w przetargu nieograniczonym na „Zakup 
nowego samochodu typu „mikrobus" przystosowanego ,  do przewozu osób 
niepełnosprawnych na potrzeby Gminy Swidwin" dla Srodowiskowego Domu 
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Samopomocy „Razem Łatwiej" w Klępczewie; wybrano ofert ę  na dostawę  samochodu 
marki Opel model Viyaro B Typ X83 kombi L2 za cen ę  143.900 zł . brutto z łożoną  przez 
Z.P.U.P. ENERGOZAM Sp. z o.o. z Zamo ścia; planowany termin realizacji zamówienia 
do 15.12.2017 r. 

- zakończono prace przy budowie chodnika o d ługości około 100 mb w miejscowo ści 
Łąkowo z materia łów dostarczonych przez Powiatowy Zarz ąd Dróg w Swidwinie oraz 
ułożono także polbruk przy przystanku autobusowym i krzy żu; 

- trwaj ą  prace przy budowie odcinka chodnika o d ługo ści 120 mb w miejscowo ści Osowo 
z materia łów dostarczonych przez Powiatowy Zarz ąd Dróg w Swidwinie; po 
zakończeniu prac w Osowie planowana jest budowa chodnika w Lekowie; prace 
realizowane s ą  z funduszy so łeckich i przez pracowników zatrudnionych przez Urz ąd 
Gminy Swidwin; 

- w dniu 23.10.20 17 r. rozpocz ęte zostały prace przy remoncie drogi gruntowo-brukowej o 
długości 100 m w Smardzku; wykonawc ą  prac jest firma PPUH „Drokon Kazimierz 
Jasik" Sp. J. z siedzib ą  w Swidwinie za kwotę  ryczałtową  57.566,98 zł  brutto; termin 
wykonania prac do 27.11.2017 r.; w ramach umowy wykonany zostanie odcinek drogi z 
kostki betonowej (polbruk); realizacja remontu drogi finansowana jest w 76% (oko ło 
46.727,82 zł) ze środków finansowych Agencji Nieruchomo ści Rolnych w Szczecinie, a 
pozostałe środki pochodzą  z funduszu so łeckiego so łectwa Smardzko; 
na ukończeniu jest przygotowywany wniosek o dofinansowanie budowy kanalizacji 
sanitarnej w Bystrzynie i Dobrowoli oraz w miejscowo ści Niemierzyno w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego numer 
konkursu RPZP.03.06.00-IZ.01-32-K03/17 w ramach Dzia łania 3.6 Wsparcie rozwoju 
systemów oczyszczania ścieków; 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zadała pytanie, czy wiadomo na czym b ędzie 
polegał  projekt realizowany przez Fundacj ę  „Odzew"? 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , że odby ło się  pierwsze spotkanie robocze, w którym 
uczestniczyli pracownik GOPS, Kierownik SDS i przedstawiciele gminy. Spotkanie przebiega ło 
w formie rozmów i sprawdzenia stanu faktycznego je żeli chodzi o stan realizacji postanowie ń  
Konwencji Genewskiej odnośnie osób niepełnosprawnych i stworzenia warunków dla tych osób 
na terenie Gminy Swidwin. Dopiero po tym spotkaniu grupa robocza z Fundacji „Odzew" 
stworzy raport roboczy, na podstawie którego zostan ą  opracowane procedury do wdro żenia na 
terenie urzędu i jednostek podleg łych w celu spe łnienia wymogów Konwencji Genewskiej. 
Stworzenie raportu pozwoli w przysz łości na aplikowanie o środki na poszczególne zadania w 
przypadku, gdyby gmina nie spe łniała niektórych elementów postanowie ń  konwencji. Będą  
ogłaszane konkursy na różne zadania i gmina będzie mogła skorzystać , żeby dostosować  
jednostki i urząd do wymogów dla osób niepe łnosprawnych. 

Ad. 9. PODJĘCIE UCHWAL 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Pani ą  Halinę  
Czaj kowską  o przedstawienie projektów uchwa ł : 

- Uchwała uchylaj ąca uchwałę  w sprawie wyra żenia zgody na zamianę  nieruchomo ści w 
Swidwinku (uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XXXVIII/233/2017) 

- Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamian ę  nieruchomo ści w Świdwinku (uchwalę  
podj ęto glosami: „za" - 13 głosów, „przeciw" - 1 glos i nadano jej Nr XXXVIII/234/2017) 



- Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odp łatnej s łużebno ści przesy łu na rzecz 
Energa Operator Spó łki Akcyjnej Oddzia ł  Koszalin (uchwalę  podj ęto jednogłośnie i nadano 
jej Nr XXXVIII/235/2017) 

- Uchwała w sprawie wyra żenia zgody na ustanowienie odp łatnej s łużebno ści gruntowej 
przejazdu i przechodu (uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XXXVIII/236/2017) 

- Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie nieodp łatnej s łużebno ści gruntowej 
przejazdu i przechodu (uchwa łę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XXXVIII/237/2017) 

- Uchwała w sprawie zatwierdzenia realizacji projektu oraz wniesienia wk ładu własnego do 
projektu pt. Akademia Aktywno ści: „Podążaj ąc za zmianami" o numerze RPZP.07.01.00-32-
K7 16/17 wspó łfinansowanego przez Uni ę  Europejską  w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020 (uchwałę  podj ęto 
jednogłośnie i nadano jej Nr XXXVIII/238/2017) 

- Uchwała w sprawie przyst ąpienia Gminy Świdwin do Stowarzyszenia pn. Stowarzyszenie 
Rozwoju Innowacyjno ści Energetycznej z siedzib ą  w Swidwinie (uchwa łę  podj ęto 
jednog łośnie i nadano jej Nr XXXVIII/239/2017) 

Przewodnicząca Rady Pani Anna O łejniczak poprosi ła Skarbnik Gminy Panią  Renatę  
Kamińską  o przedstawienie kolejnych projektów uchwa ł : 

- Uchwała w sprawie okre ślenia stawek podatku od nieruchomo ści (uchwałę  podj ęto 
jednog łośnie i nadano jej Nr XXXVIII/240/2017) 

- Uchwała w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2017 (uchwalę  podj ęto 
jednog łośnie i nadano jej Nr XXXVIII/241/2017) 

Ad. 10. ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA I INTERPELACJE 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnosząc się  do zapytania Pani Bożeny Wieczorek powiedział , 
że nie posiada wiedzy na ten temat, a poza tym nie ma mo żliwości prawnej, żeby przekazywa ć  
środki publiczne na remont prywatnego mieszkania. Je żeli zostały podj ęte jakie ś  działania to być  
może przez PCPR, bo ta instytucja ma tak ą  możliwość . Na pewno z budżetu gminy żaden taki 
remont nie był  sfinansowany. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na pytanie Pani Iwony Piotrowicz stwierdzi ł , że z 
informacji jaką  otrzymał  podczas zebrania so łeckiego w Bystrzynce wynika ło, że przystanek ma 
być  odmalowany. Po rozmowie z pani ą  so łtys jeden przystanek zosta ł  już  odmalowany, drugi 
zostanie zrobiony z funduszu so łeckiego. Natomiast je żeli chodzi o pismo do powiatu dotycz ące 
chodnika, to takie pismo co do pojedynczego chodnika nie zosta ło wystosowane. Wzorem roku 
ubiegłego przygotowywane jest zbiorcze pismo do powiatu dotycz ące dofinansowania, do 
którego należy dołączyć  mapki. Pismo niebawem zostanie z łożone. Jednocze śnie odpowiadaj ąc 
na pytanie Przewodnicz ącej Wójt potwierdzi ł , że pismo na ten rok jeszcze nie zosta ło złożone. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na pytanie Przewodnicz ącej Rady dotyczące 
budowy chodnika w Swidwinku powiedział , że nie odby ły się  rozmowy z dyrektorem PZD. 
Spotkanie, które by ło umówione z dyrektorem nie odby ło się  z przyczyn zdrowotnych. 
Następnie Wójt przebywa ł  na krótkim urlopie, ale jest w kontakcie i o sprawie pami ęta. 
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Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnosząc się  do pytania Sołtysa Kluczkowa powiedzia ł , że 
Komisja Rolnictwa dokonała przegl ądu dróg i wytypowa ła drogi, które są  najważniejsze do 
zrobienia w miarę  posiadanych środków. Natomiast gmina nie jest w stanie zrobi ć  wszystkich 
dróg gminnych, gdzie wi ększość  z nich to drogi gruntowe. Zosta ła zrobiona droga do Pana 
Grzybowskiego i dalej do nast ępnego gospodarstwa. Zostały tek zakupione p łyty jumbo na dwie 
drogi, więc Wójt nie do ko ńca zgodzi ł  się  z tym, że nic się  nie robi. Doda ł , że obecny rok jest 
wyjątkowo nieprzychylny szczególnie dla dróg gruntowych, dojazdowych do pól, jak i tych 
łączących miejscowo ści. Pojawił  się  tek problem na drodze gminnej mi ędzy Kluczkowem a 
Cieszeniewem, dotyczący przepustu. W ocenie Wita most na rzece Redze wymaga 
natychmiastowego remontu. Gmina czeka na opini ę  firmy Krampe Red ło, która zajmuje si ę  tego 
typu remontami. Gmina czeka te ż  na dostawę  nowego ci ągnika i beczki do GZGK, a stary 
ciągnik nie zostanie sprzedany, tylko b ędzie wykorzystywany na potrzeby gminne. 

Pan Boles ław Helwig odnosząc się  do pytania dotyczącego drogi między osiedlem wojskowym 
a Swidwinkiem powiedział , że od miesiąca czeka sprz ęt, by wjechać  i tę  drogę  poprawić . To jest 
problem, który był  zgłaszany na poprzedniej sesji i nie zosta ł  zapomniany. Jednak wys łanie tam 
sprzętu teraz pogorszy łoby jej stan, ponieważ  dziur nie można zasypywać  kiedy są  kałuże. 
Dodał , że ta droga kilka razy do roku jest równana, ale nawierzchnia jest nietrwa ła i ze wzgl ędu 
na warunki atmosferyczne ci ężka do utrzymania. 
Odno śnie drzew na skrzy żowaniu Pan Boles ław Helwig powiedzia ł , że moż liwe iż  źle zrozumiał  
sołtysa albo so łtys ź le wytłumaczył , o które drzewa chodzi. Doda ł , że jeżeli to nie są  te drzewa o 
które chodzi ło sołtysowi, to proponuje spotkanie w celu ustalenia drzew do wycinki. 

Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Pan Adam Kępa, So łtys So łectwa Kluczkowo zapytał , na jakim etapie jest sprawa znalezienia 
lokatorki z mieszkania w Kluczkowie, bo ju ż  dwa lata minęły, a sprawa dalej nie jest 
rozwiązana. Lokatorzy, którzy tam mieszkaj ą  zyskuj ą  na tym, ponieważ  nie płacą  podatku, a 
gmina traci. Zapyta ł, czy nie można nic zrobi ć , żeby tę  panią  znaleźć  by podpisała akt 
notarialny? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że to jest prawda. Stwierdzi ł , że chciał  wyj ść  
naprzeciw ludziom, a narobi ł  sobie kłopotu. Wójt poinformował , że na chwilę  obecną  policji nie 
udało się  zlokalizować  tej pani i dostarczyć  jej wezwania. Tym samym sprawa wróci ła ponownie 
do sądu i gmina czeka na ustanowienie kuratora s ądowego, który w imieniu tej pani podpisze akt 
notarialny. Wszystkie mo żliwe procedury gmina wykorzysta ła. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odczytała informacj ę, którą  otrzymała na maila 
biura rady: „17 pa ździernika br. w Sali Koncertowej w Szczecinie odby ły się  Regionalne 
Obchody Dnia Seniora 2017, które uroczy ście otworzy ł  Marszałek Województwa Olgierd 
Geblewicz. 
W Regionalnych Obchodach Dnia Seniora, organizowanych po raz pierwszy, wzi ę li udział  m.in. 
członkowie uniwersytetów trzeciego wieku oraz stowarzysze ń  i organizacji działaj ących na rzecz 
seniorów. Wśród uczestników pojawili się  także przedstawiciele samorz ądów, powiatów, gmin 
oraz służb mundurowych. Wydarzenie to u świetniły występy artystyczne aktorów 
szczecińskiego Teatru Polskiego: Marty Uszko i Micha ła Janickiego. 
W imprezie uczestniczy ł  tek jeden z najbardziej znanych seniorów Pomorza Zachodniego, 
kajakarz i podró żnik Aleksander Doba, który otrzyma ł  od marszałka nagrodę  specjalną  za 
szczególne osiągnięcia. - „Życzę , żebyście byli aktywni, a t ą  radością  i optymizmem, z którym 
dzisiaj tutaj przyszli ście zarażali innych" - mówi ł  Pan Doba. 
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Podczas Senioraliów przyznano nagrody i wyró żnienia laureatom tegorocznego konkursu 
Marszałka Województwa „Aktywni dla seniorów". 
Mi ło nam poinformować , że wśród laureatów znalaz ło się  Stowarzyszenie Dobrych Inicjatyw 
„AKORD", z którym Gminny O środek Pomocy Spo łecznej w Swidwinie od wielu lat 
współpracuje i realizuje projekty partnerskie. Laureat otrzyma ł  statuetkę  oraz nagrod ę  pieniężną  
w wysokości 1.000,00 z ł . 
Stowarzyszenie tworzą : Prezes zarz ądu: Halina Cybul, Wiceprezes zarz ądu: Barbara Felska, 
Skarbnik: Grażyna Polińska oraz 30 cz łonków Stowarzyszenia." 

Przewodnicząca Rady podziękowała zarządowi i członkom stowarzyszenia, serdecznie 
pogratulowa ła oraz życzyła dalszych sukcesów w pracy na rzecz lokalnej spo łeczno ści, w tym 
seniorów. 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodnicz ąca Rady Gminy zamknęła 
XXXVIII!2017 Sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

mgr Ąćnna Olejniczak 

Protokołowała 

I " jska 
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